
září 2007

První podzimní měsíc je skoro za námi a co přinesl 
nového (kromě chladného počasí), o tom Vás budeme 
informovat v tomto zářijovém čísle. Tradičně začnu ně-
kolika dotazy pro pana starostu RNDr. Libora Kabáta, 
které iniciovali někteří z Vás.

1. V minulém čísle jsme se dověděli  o velkém 
množství kosterních pozůstatků, které se nacházejí 
na místě již mnoho let zrušeného hřbitova. Jak se 
s nimi naloží?

Pracovníci firmy, která staví silnici, měli za úkol udělat 
vše pro to, aby vysbírali všechny kosterní pozůstatky, 
které byly na místě odkryty. Úkolem je pochopitelně 
posbírat všechny lidské ostatky, které byly odkryty 
a pietně je uložit na místním hřbitově.

2. Proč netekla přes léto voda v kašně na náměstí?
Kašna je napojena na vodu ze studně v rohu náměs-

tí. Zde se bohužel pokazilo čerpadlo, které jsme zatím 
neopravovali, protože hledáme vhodné řešení, které by 
rozvodům v kašně lépe vyhovovalo.

3. Co se zamýšlí se současnou autobusovou zastáv-
kou na náměstí?

To ještě není rozhodnuto. Musí být ještě uzavřena 
dohoda o režimu jednotlivých zastávek s autobusovým 
dopravcem (Bors). Je otázka, jestli zde nebudou ještě 
některé autobusy zastavovat do té doby, dokud nebu-
de realizován obchvat od Břeclavi (v současné době se 
připravuje kompletní dokumentace pro povolení této 
stavby).

4. Kdy a kde bude v Lednici dětské hřiště pro nejmenší?
Naším záměrem je situovat dětské hřiště do míst u tě-

locvičny, byla by tam tak hřiště pro děti menší i větší. Je 
to ale bohužel dlouhodobý proces závislý na převodu 
majetku od státu na obec. Doufám, že pozemky budou 
již brzy převedeny (o to se snažíme již řadu let), abychom 
mohli jako vlastníci požádat o dotace ze státních nebo 
krajských zdrojů. Potom by už nic nebránilo tomu, aby-
chom záměr zrealizovali.

5. Slyšela jsem, že se má ještě letos začít se stavbou 
kanalizace. Kdy se s ní začne a které části Lednice bu-
dou jako první rozkopány a poté napojeny na novou 
kanalizaci?

SLOVO ÚVODEM

Pokud budete mít i vy nějaké dotazy, náměty 
a připomínky kontaktujte nás buď elektronicky 
na jednu z těchto dvou emailových adres (kan-
celar@lednice.cz - pankova.jana@centrum.cz), 
telefonicky či písemně paní Ivanu Vaníčkovou 
na OÚ v Lednici (č. tel. 519 340 112) nebo do 
schránky připomínek na bráně obecního úřadu.

V září byla podepsána smlouva na realizaci poslední 
části celého projektu. Jednalo se o část A, kde z rozhod-
nutí Úřadu pro hospodářskou soutěž muselo proběh-
nout nové výběrové řízení. Část A se sice týká pouze 
Břeclavi, ale bez ní nebylo možné spustit další stavby, 
poněvadž získaná dotace je podmíněna realizací akce 
v celém jejím rozsahu. Část B, kterou tvoří vedle staveb 
v Lednici také stavby kanalizací ve Valticích a Mikulově, 
vysoutěžila společnost OHL ŽS. Firma nyní dokončuje 
přípravu, takže můžeme počítat se zahájením prací již ve 
velmi blízké době. S ohledem na skutečnost, že se začíná 
s ročním zpožděním, je pravděpodobné, že se práce na 
jednotlivých funkčních celcích budou překrývat. Záleží 
však také na kapacitách dodavatele, který bude současně 
zahajovat také v dalších městech. Přesný harmonogram 
je v tuto chvíli ještě předmětem jednání.
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Vítání prvňáčků

Na konci školního roku proběhlo loučení s deváťáky 
– slavnostně na obecním úřadě. Zdá se to být nedávno, 
ale už je tady nový školní rok a s ním opět tradiční akce 
– tentokrát vítání prvňáčků. Než tito malí človíčkové 
vstoupili do „velké školy“, přivítal je jménem obce pan 
starosta RNDr. L. Kabát a ředitel školy Mgr. L. Dostál. 
Dvaadvacet dětí z Lednice, Bulhar a Nejdku bylo pak 
předáno do laskavé péče jejich nové paní učitelky Mgr. 
Jiřiny Straškrábové. Ta je povede jejich prvním školním 
rokem a určitě se bude snažit, aby je co nejvíc naučila. Ale 
bude záležet hodně na rodičích a na jejich spolupráci se 
školou, na tom, zda si na své dítě udělají ve shonu všed-
ních povinností čas, aby si za devět let všichni společně 
řekli – vychovali jsme to naše dítě dobře, je připraveno 
na další krok do života.   Mgr. J. Pánková

Co se událo
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V pátek 31. 8. se v zámecké kapli uskutečnil druhý 
z koncertů Mezinárodního hudebního festivalu Pontes, 
který se koná pod záštitou Livie Klausové v České re-
publice, na Slovensku, v Německu, Rakousku, Srbsku, 
Černé Hoře a Španělsku. Celý festival zakončí 4. 12. kon-
cert v pražském Rudolfinu. Perfektní výkon špičkového 
souboru Virtuosi di Praga umocnil nádherný soprán 
sólistky Viery Gulazsi, která se v měsíci srpnu vrátila 
natrvalo zpět do ČR po 16 letech zpívání na Islandu.
Tento festival již po dvanácté staví pomyslný most mezi 
dědictvím skrytým v památkách a dědictvím obsaženým 
v hudbě. Pro všechny ty, kteří považují kulturu za neod-
dělitelnou součást svého života, připravuje mimořádné 
kulturní zážitky.

Mgr. Ladislav Dostál

Mezinárodní hudební festival
Pontes
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Ve dnech 7. až 9. září 2007 se v Mikulově konalo již tra-
diční Pálavské vinobraní. Na této akce měla i naše obec 
své zastoupení, a to prostřednictvím informačního stánku 
na Kostelním náměstí, ve kterém jsme společně se Zdeň-
kem Loukotou a Zbyňkem Sichou prezentovali naši obec.

Návštěvníci měli především zájem o informace týkající 
se lázeňství v Lednici. Na tomto stánku jsme rovněž před-
stavili výrobky firmy Moraviaprodukt pana Lubomíra 
Češky a lázeňské oplatky pana Františka Tlustého, jenž 
je v Lednici prodává již několik let. Náš stánek si v prů-
běhu této akce přišel prohlédnout i náš starosta RNDr. 
Libor Kabát a živě se zajímal o reakce návštěvníku na 
naši prezentaci.

Na závěr je třeba pochválit všechny, kteří se podíleli 
na přípravě a organizaci této akce a popřát jim mnoho 
zdaru v příštích letech.    Jan Vodáček ml.

Pálavské vinobraní

Dne 9. 9. 2007 jsme pro Vás společně se správou Státního 
zámku Lednice připravili v zámeckém parku koncert malé 
dechové hudby „Francizka“. Toto hudební těleso pochází 
z německého Mickhausenu a jeho kapelníkem je pan Milan 

Němec, původně občan Česko-
slovenské republiky pocháze-
jící z Košic. V roce 1984 odešel 
pracovat do Německa. Tam 
také založil malou dechovou 
hudbu „Francizka“, jejíž mot-
tem je sbližování folklorních 
tradic v rámci Evropy. Je třeba 
dodat, že koncert se velmi vy-
dařil a s panem kapelníkem 
jsme se dohodli na jeho opa-
kování v příštím roce.

Jan Vodáček ml.

Koncert malé dechové hudby „Francizka“
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Ve dnech 31. 8. – 1. 9. 2007 byla místním Vodáckým oddí-
lem Nejdek pořádána akce s názvem „Ukončení léta aneb 
konec léta nastal“, která se konala na hájence v místech 
zv. Herdy a byla určena všem dětem a rodičům, kteří měli 
zájem strávit dobrodružnou noc se svými dětmi uprostřed 
přírody při táborovém ohni a zároveň přenocovat na tak 
kouzelném místě. Pro děti i dospělé byl připraven zábavný 
program v podobě hádání pohádkových bytostí u táboro-
vého ohně, hra na schovávanou a ve večerních hodinách 
nechyběla také malá stezka odvahy. Pro zpestření celé akce 
bylo připraveno opékání špekáčků, grilování klobás a na 
ukončení byl připraven i tábornický guláš.

Ukončení léta aneb konec léta nastal
Lze jen konstatovat, že se celá akce líbila jak dětem, tak 

i rodičům, o čemž svědčí i zájem o nadcházející podobnou 
akci „Na Štěpána není pána“, která se chystá na vánoční 
svátky.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří se akce 
účastnili a pomohli nám jak s organizací akce, tak s jejím 
financováním. Hlavní poděkování však patří paní Olině 
Piškulové, která měla hlavní podíl na hladkém a bezpro-
blémovém průběhu celé akce.

Za MNVO Nejdek Miroslav Benda

25. 8. 2007 v 9.00 hod za účasti družstev Bulldogs 
Lednice, Templář Hodonín a Taypan Luhačovice začal 
1. ročník Lázeňského softballového turnaje. Celý turnaj 
zahájila slavnostním nadhozem paní Alena Ďurišová, 
ředitelka Lázní Lednice, které sponzorovaly poháry pro 
vítěze turnaje a dovednostní soutěže.

V prvním utkání se střetla družstva Lednice a Ho-
donína. Hrál se pěkný softball, do 6. směny byl stav 
4 : 4. V sedmé směně jsme udělali chyby v obraně, které 
Hodonín potrestal. Zápas končil výsledkem 10 : 4 pro 
Hodonín. 

Druhý zápas domácího týmu, proti Luhačovicím, 
dopadl jednoznačně 22 : 8 pro Bulldoky. V zápase Ho-
donína a Luhačovic zvítězil Hodonín. Celkové pořadí  - 
1. Hodonín, 2. Lednice, 3. Luhačovice.

Součástí turnaje bylo i Homerun derby, soutěž v od-
palech za homerunovou vzdálenost (76 m). Této soutěže 
se účastnili i přihlížející diváci. Takto dlouhý odpal se 
podařil pouze třem hráčům - Milanu Camprovi a Radi-
mu Ráčkovi z Hodonína a Stanislavu Straškrábovi ml. 
z Lednice. Vítězem se stal Milan Campr, který přepálil 
vytyčenou vzdálenost dvakrát. Soutěže, která byla pří-
jemným zpestřením horkého dne, se zúčastnilo přibližně 
30 mužů a 3 ženy (ty měly hranici 60 m).

Všichni zúčastnění byli s turnajem spokojeni a těší se 
na další ročník. Paní ředitelka lázní nám přislíbila pod-
poru i v příštích letech a tak doufáme, že se Lázeňský 
turnaj stane tradičním ukončením prázdnin. Turnaj byl 
pro týmy testem před podzimní částí ligy.

8. 9. jsme se na domácím hřišti utkali s celky Snails 
Kunovice B a Toucans Havířov. Vítězství v jednom zápase 
nám otvíralo cestu do bojů o celkové 5. – 8. místo. Pokud 
by se nám nepodařilo ani jednou zvítězit, zřejmě bychom 
obsadili poslední 9. příčku. 

První zápas jsme hráli proti Snails Kunovice B, což je 
velmi kvalitní tým (jeho A družstvo vede 2. softballovou 
ligu) pohybující se na 2. – 3. místě tabulky. Začátek zápasu 
jsme zvládli na výbornou a po dvou směnách byl stav 

3 : 3. Pak ale soupeř ukázal svou útočnou sílu a přinutil 
nás nátlakovou hrou k chybám v obraně, které potrestal 
doběhy. Protože sám v obraně nechyboval, porazil nás 
3 : 15. Kunovice také vysoko porazili Toucans Havířov, 
soupeře, „na kterého jsme si věřili“. Od druhé směny jsme 
byli výrazně lepším týmem a doběhy na naše konto při-
bývaly v každé směně. Zápas nakonec skončil v 5. směně, 
protože jsme dosáhli 14 bodů, zatímco soupeř měl pouze 
4, takovéto vedení o 10 bodů dle soutěžního řádu vede 
k ukončení zápasu. 

Je to vynikající výsledek. Výborné na něm je to, že pod-
le našich předpokladů, byl Havířov týmem, který bylo 
v našich silách porazit. Skutečně se nám to povedlo a to 
výrazným rozdílem. Další skvělá věc je, že v bojích o 5. 
místo se podle předpokládaného vývoje utkáme s Haví-
řovem, Univerzitou Zlín a Severem Brno, což jsou celky, 
které jsme v odvetných zápasech ligy dokázali porazit. Na 
začátku sezóny jsme nechtěli být poslední, dnes začínáme 
myslet na 5. místo, což by pro nováčka bylo vynikající 
umístění. Ale liga je liga a play - off je play - of . V každém 
případě se o víkendu 22. a 23. 9. budeme snažit!
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Koulení kola z Lednice do Brna
Datum akce: 6. 10. 2007
Místo konání: Lednice – Brno
Kontakt: 542 216 764, 519 340 986

Osmý slet čarodějek W.I.T.C.H.
Datum akce: 20. 10. 2007 13.00 – 19.00
Místo konání: Zámecký park Lednice
Kontakt: www.witch.cz

Mistrovství České republiky – Dostihy chrtů
Datum akce: 20. 10.2007
Místo konání: Dostihová dráha
Kontakt: 606 700 313

Pozvání

Kulturní akce na měsíc říjen
Jízda sv. Huberta 
Datum akce: 27. 10.2007
Místo konání: Hippoclub
Kontakt: 736 625 745

Soutěž o nejzajímavěji vyřezanou dýni 
Datum akce: 27. 10.2007
Místo konání: MY hotel
Kontakt: 519 340 130

Vážení spoluobčané, 
dovoluji si Vás tímto jménem Obce Led-

nice co nejsrdečněji pozvat na oslavu 199. 
výročí založení Janova hradu.

Tuto akci jsme pro Vás připravili společ-
ně se správou Státního zámku Lednice a 
Rytíři z Janova hradu. Přijděte zhlédnout 
rytířské souboje v duchu těch středově-
kých  nebo si prohlédnout Janův hrad 
trochu jinak. Při nočních prohlídkách 
budete se zatajeným dechem sledovat, co 
se dělo v dobách minulých. Ale více Vám 
již  nechci prozrazovat, přijďte se o tom 
raději přesvědčit sami. Samozřejmě je pro 
Vás připravena i spousta jiných atrakcí a 
bohaté občerstvení. Těšíme se na shleda-
nou s Vámi.

Za kulturní komisi Jan Vodáček ml.

Janův hrad
a jeho

199. výročí
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Koulení kola
z Lednice do Brna

Dne 6. 10. 2007 se uskuteční 2. ročník recesistické akce 
„Koulení kola z Lednice do Brna“, kterou pořádá CK Ku-
drna Brno pod záštitou hejtmana Jihomoravského kraje, 
primátora města Brna a starosty Obce Lednice. Naši obec 
budou reprezentovat 3 týmy. 
1. tým – Zdeněk Loukota ml., Jan Kolář a Petr Šťastný 
ml. 
2. tým – Stanislav Straškrába ml., Michal Šťastný a Lukáš 
Snovický 
3. tým – Peter Hutton, Hana Suchomelová a Ivoš Stan-
ko.

Startovní páska bude přestřižena na Zámeckém ná-
městí v Lednici v 9.00 hod.

Přijďte i Vy podpořit nejen naše závodníky, ale i všech-
ny ostatní z dalších 28 týmů, neboť je čeká nelehký úkol 
- zvládnout trasu dlouhou 67 km.

Akce bude ukončena na Staroměstské radnici v Brně 
v 18.30 hod. slavnostním vyhlášením vítězů.

Jan Vodáček ml.

SEMINÁŘ
NORDIC WALKING

A IN LINE BRUSLENÍ

Krajská asociace sport pro všechny pořádá ve dnech  
5.–7.října. v Lednici seminář pro příznivce turistiky a 
jezdce na kolečkových bruslích. 

Pokud máte zájem, praktická část bude zahájena v so-
botu v 9.00 hod.

Sraz u penzionu Obecního úřadu v Lednici, hůlky, 
pokud nemáte vlastní, je možno zapůjčit, in line brusle 
musíte mít své.

Informace na tel: 721 218 055
Mgr. D, Košťálová

NEMOCNICE BŘECLAV, příspěvková organizace
U nemocnice 1, 690 74  Břeclav

telefon  +420 519 315 111,  fax  +420 519 372 112, email  nembv@nembv.cz

Pořádá dne 6. října 2007 k 15. výročí existence nemocnice

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 
Program bude probíhat od 10.00 hod.  do 15.00 hod.

Těšit se můžete na: prezentace vybraných oddělení (historie, současnost, videoprezentace),
ukázky kloubních náhrad, řešení inkontinence, předvedení resuscitace, cestovní medicína,

možnost změření krevního tlaku, léčba dechových potíží a další zajímavosti z práce naší nemocnice

Srdečně Vás zve vedení Nemocnice Břeclav
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Další informace – zajímavosti

Přestože většině domácností v Lednici není otázka tří-
dění odpadu lhostejná a věnují se této záležitosti poctivě 
a spolehlivě, setkáváme se občas s případy, kdy je odpad 
vytříděn špatně. Proto si dovolujeme připomenout stručně 
pravidla správného třídění.

Co patří do jednotlivých pytlů ?
• průsvitné pytle - pouze čisté PET lahve různých 

barev
• modré pytle - pouze papír
• oranžové pytle s potiskem - pouze nápojové kartony 

(krabice) od džusů, vína, mléčných výrobků....
Pytle musí být pevně zavázané, kartonový papír musí 

být svázaný do balíků.
Průsvitné, modré a oranžové pytle jsou pravidelně od-

váženy pracovníky OÚ každý poslední pátek v měsíci.
Pytle se špatně vytříděným odpadem bohužel nebudou 

pracovníky OÚ odváženy a budou ponechány na místě 
k opětovnému přetřídění. Tyto pytle nemůže dále odebrat 
firma k dalšímu zpracování.

Co patří do popelnice ?
- drobný směsný odpad z domácností, ostatní plasty 

(kelímky, obaly od čistících prostředků, hračky apod.).
Jako doplněk k uložení směsného odpadu, který se ne-

vejde do popelnice slouží černé pytle. Černé pytle jsou 
vyváženy současně s popelnicemi.

JAK SPRÁVNĚ TŘÍDIT ODPAD Z DOMÁCNOSTÍ?
Kontejnery na sklo
Připomínka ke správnému třídění se týká i třídění skla. 

Je nutné rozlišovat sklo bílé a barevné a takto roztříděné 
sklo vhazovat do označených kontejnerů umístěných na 
několika místech v obci. Vzhledem k tomu, že vytříděný 
odpad putuje k dalšímu zpracování, je správné třídění 
velmi důležité!!!

Větší kusy skla (z oken apod.) lze odložit každý pracov-
ní den do 14,00 hodin do speciálního kontejneru, který je 
umístěn na sběrném dvoře v areálu ČOV.

Velkoobjemový odpad
K odložení větších odpadových komodit (starý ná-

bytek, matrace...), lze využít kontejnery při jarním a 
podzimním úklidu v obci a také sběrný dvůr v areálu 
čistírny odpadních vod, kde lze odložit starý textil, pne-
umatiky, akumulátory, úplné elektrospotřebiče, barvy, 
léky, zářivky, atd.

Případné nejasnosti, dotazy nebo připomínky k této 
problematice můžete konzultovat se zaměstnanci Obec-
ního úřadu Lednice.

Vypracovala: Monika Kašníková, vedoucí odboru 
správního a ekonomického

Oznamujeme občanům, že podzimní úklid v obci pro-
běhne v termínu od 12. 10. 2007 do 28. 10. 2007. Po tři ví-
kendy budou přistaveny kontejnery na obvyklých místech 
– hřiště Moravanu, Cihlářská, Václavkova a Nejdek.

pátek sobota neděle
12.10. 13.10. 14.10. (pouze zbytky rostlin,
  shrabky ze zahrádek, dvorků),
19.10. 20.10. 21.10. (pouze zbytky rostlin,
  shrabky ze zahrádek, dvorků),
26.10. 27.10. 28.10. (pouze velkoobjemový
  odpad – matrace, nábytek...).

Důrazně žádáme občany, aby do těchto kontejnerů 
odkládali pouze zbytky rostlin, shrabky ze zahrádek, 
dvorků a veřejných prostranství. V kontejnerech nesmí 
být nic jiného!!! Kontejnery budou průběžně kontrolovány 
pracovníky OÚ. 

Informace pro občany
Větve ze stromů je možno uložit vedle kontejneru (nikoliv 

do kontejneru nebo na stranu závěsného háku kontejneru)!!!

Na sběrném dvoře v areálu ČOV v Lednici proběhne 
sběr dalších odpadových komodit (textil, pneumatiky 
od osobních aut, akumulátory, úplné elektrospotřebiče 
– ledničky, televizory, rádia, pračky, barvy, laky a zá-
řivky) v termínu od 13. 10. 2007 do 27. 10. 2007.

středa 7.00 – 17.00 hodin 
sobota 8.00 – 12.00 hodin

Na dvoře dílen OÚ v Mikulovské ul. je možno v tomto 
termínu odložit železný odpad každý všední den od 7.00 
do 15.30 hodin.

Domníváme se, že při této široké nabídce služeb ze 
strany obce se nesetkáme s porušováním zákona o od-
padech.
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Máte platný občanský průkaz?
• občanské průkazy bez strojově čitelných údajů končí 

platnost podle doby vydání, 
tj.:  OP vydané do 31. 12. 1998
  konec platnosti 31. 12. 2007,
 OP vydané do 31.12.2003
  konec platnosti 31. 12. 2008.

Pro občany narozené před 1. 1. 1936 platí výjimka – ob-
čanské průkazy, ve kterých je vyznačena doba platnosti 
„bez omezení“ nebo „platnost prodloužena bez omezení“ 
zůstávají nadále platné.

• občanské průkazy se strojově čitelnými údaji (zelená 
barva) jsou vydávány od druhé poloviny roku 2000 a platí 
po dobu v nich uvedenou.

O vydání nového občanského průkazu můžete žádat 
prostřednictvím Obecního úřadu v Lednici, kancelář 
matriky.

Výměna řidičských průkazů
Řidičské průkazy vydané od 1. 7. 1964 do 31. 12. 1993 

jsou jejich držitelé povinni vyměnit nejpozději do 31. 12. 
2007!!!  Tzn. tyto řidičské průkazy se dnem 1. 1. 2008 
stanou neplatnými!!!

Výměna ŘP je osvobozena od poplatku, o výměnu 
můžete žádat na Městském úřadě v Břeclavi (budova 
městského úřadu u velké tržnice).

S sebou je nutno vzít – platný doklad totožnosti (občan-
ský průkaz nebo cestovní pas), jednu fotografii a řidičský 
průkaz, kterému končí platnost.

Lhůta pro vyřízení a převzetí nového řidičského prů-
kazu je zpravidla 15 – 20 dní.

Více informací najdete na stránkách Ministerstva do-
pravy, www.mdcr.cz .

INFORMACE Z MATRIKY A EVIDENCE OBYVATEL
Zapisování dětí do cestovního dokladu rodičů
V souladu s novým zákonem o cestovních dokladech 

bude možno od 01.03.2008 zapisovat občany mladší 10 
let do cestovních dokladů rodičů. Na základě tohoto 
zápisu budou moci tyto děti překračovat státní hranice 
bez vlastních cestovních dokladů za doprovodu rodiče, 
v jehož cestovním dokladu budou dopsány.

Vypracovala: Monika Kašníková, vedoucí odboru 
správního a ekonomickéh

Máte psa?
Pokud na tuto otázku odpovíte kladně, nemá nikdo 

nic proti tomu. Takový pes dokáže rozveselit, vítá členy 
rodiny opravdu radostně, nemá nikdy špatnou náladu...

Ale co s venčením pejska?
To už některé obyvatele netrápí, buď 

pejska „normálně“ vypustí ven a ten si 
vykoná svou potřebu třeba přede dveř-
mi souseda. Nebo, co je horší – páníček 
vede spořádaně pejska na vodítku. 

Domácí mazlíček se zastaví a opět se vyprázdní třeba 
u branky, na chodníku či už před zmiňovanými dveřmi 
souseda. Jestli si myslíte, že člověk doprovázející tohoto 
pejska po psíčkovi uklidí, tak to jste na velkém omylu. Asi 
se ještě někteří z nás nedověděli, že se to má, že to patří 
k základním pravidlům slušnosti. Proto vyzývám tzv. 
pejskaře – uklízejte po svém psovi – i tak se pozná kul-
tura obyvatel. Není to jen moje osobní zkušenost z okolí 
našeho domu, ale všimla jsem si těchto psích „stop“ na 
náměstí nebo i v jiných ulicích. Omlouvám se za článek 
všem slušným pejskařům – i takoví mezi námi jsou 
(opět jsem je na vlastní oči viděla – vytáhnou sáček a po 
pejskovi uklidí). Otázkou zůstává, jestli by nemohlo být 
v Lednici více odpadkových košů (tento námět předám 
Radě Obce Lednice) – ale neměla by to být výmluva, proč 
po svém psovi neuklízím.   Mgr. J.Pánková

Do objektu bývalé Fruty v Lednici se stěhuje z Břeclavi 
výrobní podnik Tranza. Položila jsem několik otázek řediteli 
této firmy panu inženýru Antonínu Pokornému.

 
1. Co budete především v Lednici vyrábět?
Lehké dopravníky pro přepravu kusového zboží používa-

né zejména pro logistiku skladů a ve výrobních linkách, dále 
válečky pro všechny typy pásových dopravníků i pro váleč-
kové tratě. Zabýváme se jak vývojem těchto produktů, tak i 
vývojem vlastních technologií a nových výrobních strojů.

2. Zatíží nějak výroba životní prostředí Lednice (hlučnost, 
prašnost, zvýšení provozu)?

Jedná se o lehkou strojní výrobu, která nezatěžuje životní 

Tranza – nové pracovní příležitosti v Lednici
prostředí (to se týká jak hlučnosti, tak i prašnosti a jiných 
exhalací). Co se týká provozu nákladních aut – expedujeme 
1 – 2 kamiony denně , stejnou frekvenci má i dovoz materiálu. 
Pro zajímavost – výrobky vyvážíme do celé Evropy včetně 
ČR, do USA  a do Kanady.

3. Kdy začne výroba?
Plná výroba nezačne do konce tohoto roku. Nyní v objektu 

probíhají opravy podlah, osvětlení, odhlučnění, maluje se, 
celkově se opravuje sociální zázemí pro všechny zaměst-
nance. Je naším záměrem přestěhovat se co nejdříve, ale pro 
velké množství zakázek nemůžeme přerušit výrobu, proto 
se budeme stěhovat po dílčích etapách. Asi koncem října 
přestěhujeme sklady, potom ve 2 – 3 etapách kontinuálně 
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jednotlivé dílny. S plnou výrobou se počítá v 1. čtvrtletí roku 
2008. 

4. Kolik lidí budete zaměstnávat? Přejdou s vámi do Led-
nice stávající zaměstnanci?

Teď zaměstnáváme 160 zaměstnanců a neočekáváme 
snižování tohoto počtu. Spíše ještě potřebujeme přijmout 
frézaře, obráběče kovů, soustružníky, zámečníky i dělníky 
pro montáže. Samozřejmě je naší snahou, aby přešli všichni 
současní zaměstnanci.

5. Bude zde jednosměnný  nebo vícesměnný provoz?
Plný bude jednosměnný, částečně bude 2. směna.
6. Co s odpadem a odpadní vodou?
Neprodukujeme ani velké množství, ani ekologicky zatí-

žený odpad. Vodu k výrobě nepotřebujeme, tu potřebujeme 
pouze k hygienickým potřebám zaměstnanců. 

7. Bude možné si provoz prohlédnout, např. formou ex-
kurzí?

Pravidelně pořádáme dny otevřených dveří. První den ote-
vřených dveří v Lednici plánujeme předběžně na 1. čtvrtletí 
příštího roku (až se rozběhne výroba, abychom ji mohli ná-
vštěvníkům ukázat v plném provozu). Rádi taky přivítáme 
exkurze žáků ZŠ, kteří se rozhodují, čím se vyučit. Je tradicí, 
že spolupracujeme právě se základními školami – pomáhá-
me nerozhodnutým budoucím učňům při volbě budoucího 
povolání, středoškolákům umožňujeme prázdninové brigády 
a vykonání praxe během školního roku, vysokoškoláci u nás 
zpracovávají své diplomové práce.

8.Proč vlastně chcete převést výrobu do Lednice?
Pro Tranzu se jedná o strategický velmi dlouhodobý 

projekt. Jak jsem předeslal, jsme výrobci zejména válečků 
pro pásové dopravníky na špičkové evropské úrovní. Pásové 

dopravníkové systémy jsou pro naše zákazníky absolutně 
nejlevnějším, nejvýkonnějším a k životnímu prostředí nejšetr-
nějším prostředkem dopravy, zejména sypkých substrátů. 

Z toho vyplývá zvyšování dlouhodobých požadavků na 
spolehlivé subdodávky do těchto zařízení. Tranza dnes ka-
pacitně nestíhá plnit požadavky všech zákazníků. 

Pro další rozvoj musí investovat do nových zařízení a pro 
zaměstnance vytvářet lepší podmínky. 

Nyní je Tranza umístěna téměř uprostřed Břeclavi s velmi 
obtížnou možností dalšího rozvoje a nechceme ztratit žádné 
zaměstnance, naopak chceme stabilizovat další, zejména 
řemeslníky strojních profesí. Bývalý areál Hamé v Lednici 
je vzhledem k velikosti, určité zachovalosti a v nejbližší bu-
doucnosti díky výborné dopravní dostupnosti od hlavních 
dopravních tepen velmi vhodný jak pro současné, tak i bu-
doucí zaměstnance a pro další dlouhodobý rozvoj a stabilitu 
Tranza a.s.

8. Jak si představujete spolupráci s obcí? Je např. možné, že 
se budete podílet na sponzorování některých akcí?

Rozhodně chceme s obcí Lednice dobře spolupracovat 
ve všech oblastech. Tranza je vlastněna výhradně českými 
vlastníky spojenými s tímto krásným krajem a to je záruka 
také dobré spolupráce a dobrého spolužití.

Za odpovědi na otázky děkuje Ing. A. Pokornému
Mgr. J. Pánková
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Dalším restauračním zařízením, které vám chci blíže 
představit, je Zámecká restaurace a cukrárna. Zašla jsem 
za majitelkou Ing. Ivanou Andrlovou a položila jí několik 
otázek.

1. Zámecká restaurace je pěkně opravená, odkdy se 
datuje zahájení jejího provozu?

Od února 2004.
2. Jaká je kapacita restaurace?
Vnitřní kapacita je 65 míst + venkovní zahrádka, která 

poskytuje míst 20.
3. Co vše jste v průběhu let zařizovali – jaké akce?
Např. svatební hostiny, oslavy narozenin apod., ale toto 

restaurační zařízení slouží hlavně během sezóny běžným 
turistům a zájezdům.

4. Jak bys hodnotila letošní sezónu – ve srovnání 
s minulými lety?

Ještě není úplný konec sezóny (ta končí až s koncem 
měsíce října), ale můžu říct, že jaro bylo lepší než minulé 
roky. Zdá se mi, že je tu letos více turistů, což se projevuje 
i u nás větší návštěvností.

5. Bude restaurace i cukrárna přes zimu zavřená?
Přes zimu si dáme dvouměsíční přestávku, vybereme 

si dovolené a provede se nutná údržba interiéru – vyma-
lování apod.

6. Všimla jsem si a několikrát i ochutnala nejen krás-
ně vypadající, ale i velmi chutné netradiční zákusky a 
dorty. Kdo vám je dodává?

Ty si sami nevyrábíme, nechávám je vozit z cukrárny 
poblíž Brna a z Břeclavi. A to nejen zákusky a dorty, ale 
i zmrzlinu.

7. Co zamýšlíš s horním patrem hotelu a se započatou 
nástavbou?

Od prvopočátku je mým záměrem obnovit hotel s ka-
pacitou asi 50 osob. Pod restaurací by měla být vinárna. K 
dokončení tohoto projektu nemám zatím dostatek finanč-
ních prostředků. Ale této myšlenky se nevzdávám.

Zámecká restaurace a cukrárna
8. Mohla bys nám představit personál hotelu?
S personálem jsem velmi spokojena. Mám velmi šikov-

ného kuchaře – Pavla Brumovského. Umí připravit skvělé 
a jedinečné svatební hostiny a rauty. Musím se zmínit o 
číšníkovi Pavlu Fafílkovi, který si dokáže profesionálně 
poradit s větším počtem hostů. V cukrárně se mohu spo-
lehnout na paní Alenu Pekovou, zdejší rodačku.

Pro všechny zaměstnance je tato práce velmi fyzic-
ky i psychicky náročná a bohužel z důvodu vysokých 
provozních a daňových nákladů nemůže být adekvátně 
finančně ohodnocena. Přesto nás všechny tato práce baví 
a děláme ji rádi.

Ing. I. Andrlové za odpovědi děkuje Mgr. J. Pánková
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doprovod dcery, které tuto akci zorganizovaly, a pilot ba-
lónu T. Stejskal. Ten podotkl – původně jsme měli přistát 
v Podivíně, ale při letu v balónu hodně závisí na směru 
větru. Ten nás zavál nad Lednici. Tak jsem chtěl zvolit 
romantické přistání na zámeckém nádvoří. No, a bylo to 
o kousek dál.(Alespoň byla využita zatím nedokončená 
přeložka). Let trval přesně hodinu a sedm minut. Spokojení 
manžele se nechali slyšet, že let byl skvělý, strach nepoci-
ťovali. Prostě byl to nezapomenutelný zážitek.

Poslední prázdninové úterý navečer mě vyrušil křik 
– tady bude snad přistávat balón! Vyběhla jsem se podí-
vat ven, co se to děje  (prozíravě s fotoaparátem) a opravdu 
– poblíž bývalých pracoven učňovské školy se k zemi snášel 
balón. Po jeho přistání mi nedalo, abych se nezeptala na 
okolnosti, tak nenadálého „úkazu“. Jak to tedy vlastně bylo? 
„Mamka se jednou zmínila, že ještě neletěla balónem“. No 
a v to úterý 28.srpna startoval z letiště v Boleradicích balón 
– „na palubě“ rodiče slavící třicáté výročí svatby a jako 

Tip na dárek k třicátému (nebo jinému) výročí svatby

Dianin chrám
Na počest římské bohyně lovu Diany vystavěl v le-

tech 1810-1812 architekt Josef Kornhäusel nedaleko Valtic 
empírový oblouk – Dianin chrám, známý také jako Ren-
dez-vous. Projekt navrhl Josef Hardmuth a o výzdobu se 
postaral sochař Josef Klieber. Hardmuth pojal chrám jako 
tříposchoďovou stavbu s rozsáhlým sálem, který sloužil 
Janu I. z Lichtenštejna a jeho hostům při lovech, zde se 
konaly lovecké snídaně. Diana, jíž je stavba zasvěcena, 

Střípky z historie

se nachází v centru prostředního reliéfu průčelí na trůně 
posazeném na sloupu. Na hlavě má svůj atribut  - měsíční 
srpek, neboť bývala také ztotožňována s bohyní Měsíce. 
Místa mezi korintskými sloupy vyplňuje několik relié-
fů, na jižní straně je to například hon na divoké kance, 
nebo jak Faun učí mladého Bakcha hrát na píšťaly. Na 
severní straně pak lov jelenů, Diana a Aktaeon nebo spící 
Endymion. Nachází se zde i latinské nápisy, které jsou 
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umístěné na atice z obou stran a naznačují lovecké určení: 
Nápis na přední straně stavby zní: ,,Lovkyni Dianě a 

jejím ctitelům Jan kníže z Lichtenštejna v roce 1812.‘‘
Nápis na zadní straně stavby zní: ,,Chrám tento, jasná 

ty Fébova sestro, je zasvěcen tobě, bez škody ať roste 
k poctě tvé háj ten stále!‘‘ 

Kaple sv. Huberta
Kaple svatého Huberta je považována za nejmladší stav-

bu Lednicko-valtického areálu. Stavba byla vybudována 
v roce 1855 stavitelem Janem Heidrichem na paloučku 
v Bořím lese. Navržena Georgem Wingelmüllerem. Tato 
novogotická pilířová kaple je zasvěcená právě patronovi 
lovců – svatému Hubertu. Nad oltářem se nachází socha 
světce se psem u nohou. Hubert  byl podle pověsti náru-
živým lovcem až do té doby, než uviděl jelena se zářícím 
křížem mezi parohy. Byl tím zjevením tak zděšen, že se 
své velké vášně, kterým byl pro něj lov, vzdal.

Belvedér 
Tento zámeček se nachází poblíž Bezručovy aleje na 

okraji Valtic a byl postaven v roce 1802. Obdélná budova 
s kupolí uprostřed sloužila po mnoho let jako knížecí ba-
žantnice. Ve dvoře se nacházely voliéry, ve kterých byli 
chováni zlatí bažanti, perličky a okrasní pávi. V roce 1928 
zde byly umístěny hedvábné tapety z čínského pavilonu 
v Lednici. Objekt byl během válečných událostí poškozen. 
V 50. letech ho opravila Československá akademie věd, 
které později sloužil. Po roce 1990 byl prodán soukro-
mému vlastníkovi a velmi rychle zchátral. V současnosti 
se projednává proces, při kterém by mohl být zámeček 
pod správou Zámku Lednice a mohl se opět znovu zre-
konstruovat. 

Kolonáda
Vyhlídková stavba známá také jako Reistna, byla posta-

vena v letech 1810-1817 jižně od Valtic poblíž státní hranice 
s Rakouskem. Kolonádu postavil Josef Poppelack podle 
plánů Josefa Hardmutha. Je přístupná veřejnosti a z její 
terasy je krásný výhled na celý Lednicko-valtický areál, 
Mikulov i nedalekou Pálavu. Stavba má po obou stranách 
12 sloupů s korintskými hlavicemi. Na počátku 20. století 
byly sloupy silně narušeny a musely být nahrazeny beto-
novými, na nichž se podíleli bratři Stürmerové.

Na stěnách se nachází řada reliéfů, například postava 
sedící ženy s kyjem, mečem a lvem nebo žena, která vy-
učuje své děti. Dominantou je vítězný oblouk v centru 
sloupoví.  

Nový dvůr 
Na našem území výjimečná empírová stavba, která 

neměla jen estetický účel v krajinné kompozici, i když 
toto její určení bylo prvořadé. Tato stavba z roku 1809 byla 
projektována J. Hardmuthem. Celý objekt je disponován 
kolem širokého obdélníkového dvora vymezeného tře-
mi křídly hospodářských stavení – stájí, sýpek a bytů 
zaměstnanců. V průčelí tohoto SV křídla stojí centrální 
stavba, v níž bylo stání pro koně. Směrem k Lednici je 

centrála lemovaná ochozem stavby. Původně sloužila pro 
chov vzácných merinových ovcí, později pro chov koní. 
Na arkádovou zeď s rotundou, v jejímž interiéru je bohatě 
malbou zdobený sál pro reprezentační účely, je nejlepší 
pohled z hráze Prostředního rybníka. Dnes slouží Nový 
dvůr opět k chovu jezdeckých koní a předpokládá se jeho 
využívání k rekreačním pobytům.

Z archívu OÚ zpracoval Z. Loukota
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KINO LEDNICE
Zámecké náměstí 70, 691 44 Lednice

Tel.: 775 155 755; e-mail: kino@lednice.cz, www.lednice.cz/kino

ŘÍJEN 2007

Uzávěrka dalšího čísla 17. 8. 2007

Redakční rada: Mgr. L. Dostál, Mgr. J. Pánková, I. Vaníčková

Tisk: Tiskárna Blažej Pálka, Břeclav

Změna programu vyhrazena

3. 10. 2007
FANTASTICKÁ ČTYŘKA 
A SILVER SURFER Vstupné

49,-

Akční film USA, český dabing,  92 minut
Připravte se na další fantastické dobrodružství.18.00 A 20.00 Mládeži 

přístupný

10. 10. 2007
RATATOUILLE Vstupné

49,-

Animovaný rodinný film USA, český dabing, 110 minut
Komedie pro skutečné fajnšmekry.16.30 A 18.30 Mládeži 

přástupný

17. 10. 2007
EDITH PIAF Vstupné

49,-

Drama Anglie/Francie/ČR, titulky,  140 minut
Přivítejte nesmrtelnou osobnost....17.00 A 20.00 Přístupný 

od 15 let

24. 10. 2007
WARHOLKA Vstupné

49,-
Drama USA, titulky, 90 minut
Když Andy potkal Edie, život se stal uměním......18.00 A 20.00 Přístupný 

od 15 let

31. 10. 2007
SKANDÁL Vstupné

49,-

Drama USA, titulky,  115 minut
Nikdy neříkej pravdu pokud stojí v cestě dobrému 
příběhu..18.00 A 20.00 Přístupný 

od 12 let
 


